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Referat – Bestyrelsesmøde 30. maj 2023 
Sted: Have 20 
Deltagere: Ulla Holm, Birgit Nielsen, B. Eller, Steen Jensen og Martin Christensen 
Afbud: Anita Frost 
Referent: Martin  
 
Dagsorden: 

1. Referat fra sidste møde 
2. Siden sidst/samt opfølgning 
3. Foreliggende sager 
4. Økonomi 
5. Næste møde 
6. Eventuelt 

 
Ad. 1 
Godkendt med den tilføjelse, at henvendelsen fra Aarhus Kredsen, som behandlet på 
bestyrelsesmødet den 27. april, samt vores svar vedhæftes referatet til almen orientering for 
medlemmerne. Ulla sender begge skrivelser til Martin. 
 
Ad. 2 
Fællesarbejdet den 13. maj forløb fint med deltagelse fra 15 haver til de forskellige gøremål. 
 

• Ulla og Birgit deltog i repræsentantskabsmødet den 16. maj, hvor der blandt andet blev 
orienteret om nedsættelse af diverse udvalg og orientering fra kontoret. 

• På mødet blev der diskuteret præmiefest og uddeling af præmier gennem kredsen og den 
beskedne tilslutning fra de enkelte haveforeninger. På det foreliggende grundlag 
bibeholder vi den lokale præmieuddeling. Vi er dog åbne for en fremtidig deltagelse, 
såfremt den generelle tilslutning bedres. Ulla besvarer på foreningens vegne det tilsendte 
spørgeskema desangående. 

• Helårsbeboelse blev også drøftet på mødet, og det blev oplyst at der er ny lovgivning på 
vej, hvor det blandt andet forventes, at det bliver en kommunal opgave at føre tilsyn med 
ulovlig beboelse. Problemet har, så vidt vides, ikke været aktuelt i vores haveforening. 

• Betaling og værdifastsættelse for kloakering praktiseres på forskellig vis i de enkelte 
haveforeninger. Vi fortsætter vores nuværende praksis og indstiller til næste 
generalforsamling, at denne fortsættes, eller at kloakbidraget helt udgår som en del af 
opgørelsen i forbindelse med køb og salg af haver. 

• Aarhus Kommune forventer at etablere yderligere 250 kolonihaver i henholdsvis Brabrand, 
Lystrup og Tranbjerg. 

• Aarhus Kredsen lægger de nye vedtægter, godkendt på sidste kongres i 
Kolonihaveforbundet, på hjemmesiden. 

• Det har vist sig, at visse kloakmestre ikke lever op til pligten om at indberette de enkelte 
havers tilslutning til Aarhus Kommune. For vores vedkommende har Ulla aftalt med 
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Frederik (Peter Hinnerup) at vi som forening modtager en liste over de haver der bliver 
tilmeldt, samt at de enkelte havelejere får individuel besked. 

• Nogle har fået kloaktilslutningen udført af andre kloakmestre.  Men uanset hvordan og af 
hvem arbejdet er udført, er det overordnet den enkelte havelejers ansvar at 
indberetningen sker. 

Det officielle referat fra repræsentantskabsmødet forventes at kunne læses på kredsens 
hjemmeside inden længe. 
 
Haveforeningen modtog i den 26. maj en henvendelse fra Nordea Fonden om mulighed for at søge 
fondsmidler op til 15.000 kroner til dele- eller låneudstyr i resten af 2023, hvilket vi vil behandle på 
et senere bestyrelsesmøde. 
 
Som varslet har der været gennemgang i haveforeningen med Jesper fra Brdr. Møller vedrørende 
mangler efter færdiggørelse af kloakering, hvor Ulla og Martin deltog. Kritikpunkterne blev stort 
set imødekommet, både hvad angik skader i de enkelte haver, men også kritikken af spor efter 
tunge køretøjer på (køre)stier og i græsarealerne. Jesper har bestilt en gartner til at se på de 
konkrete tiltag i uge 23, og påpegede at etablering af nye hækkeplanter, sandsynligvis først kunne 
udføres senere på året. Jesper opfordrede også de personer der kører i bil på stierne om at bruge 
den fulde bredde for at undgå yderligere dybe spordannelser. 
 
Ansættelseskontrakt for pladsmanden er under udarbejdelse. Opgaverne er som beskrevet i 
stillingsopslaget. 
 
Martins udkast vedrørende dispensationsansøgning om hækkehøjde og andet blev godkendt med 
en mindre rettelse. 
Ulla sender ansøgningen til Aarhus Kommune, Teknik og Miljø. 
 
Ad. 3 
Det kommende nyhedsbrev skal indeholde meddelelse om følgende: 

• Placeringen af bevaringsværdige træer i foreningen. 
• Gartnersyn fra Brdr. Møller i uge 23. 
• Kloakmestres indberetning til Aarhus Kommune og den enkeltes ansvar. 
• Fællesarbejdet den 24. juni opgaver: maling af container, fjerne ukrudt på 

fællesarealer/stier, klippe hæk langs Skovvangsvej, samt hækken ud for haverne 41, 42 og 
43. Martin (have 18) kan ikke deltage den pågældende dag, men vil gerne bidrage på 
anden vis, hvilket Martin aftaler med ham. 

• Lørdag den 1. juli fra klokken 1200 er der arrangeret pizzaspisning, hvor Keld (have 26) og 
Steen (have 20) er mestre for ovnene. Tilmelding senest 24/6 med betaling på 20 kroner 
pr. person via MobilPay på 41444439. Der kan købes øl og vand til 10 kroner eller man kan 
selv medbringe drikkevarer og muligvis anden form for mad, såfremt man ikke er til pizza, 
men gerne vil deltage i fællesskabet. Et par frivillige hjælpere er velkomne en times tid før 
start. 
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• Foreningen afholder plantebyttedag søndag den 27. august fra klokken 1300 til 1500 foran 
redskabscontaineren. 

• Opfordring om at komme med ideer til, og gerne tage ansvar for, brug af fælleshaven til 
eksempelvis sammenskudsgilde, fællessang, æblefest og meget andet. 

 
Ulla giver Frederik (Peter Hinnerup) besked om, at han skal kontakte enten Steen eller Martin for 
nærmere aftale vedrørende den endelige kloakering i Fælleshaven. 
 
Ulla kontakter kredsens havekonsulent for en mødedag vedrørende beplantning og beskæring i 
kolonihaver. 
 
2 haver er i handel. Den ene sælges internt i foreningen og den anden via den eksterne venteliste. 
Begge handler forventes afsluttet fredag den 2. juni. 
Fremgangsmåden ved intern handel blev drøftet, men en mulig ændret procedure blev ikke 
besluttet. 
Ligeledes orienterede Ulla og Birgit om de informationer der gives til nye kommende havelejere, 
hvilket blev taget til efterretning. 
 
Ad. 4 
1. kloakeringsbidrag på 189.204 kroner er indbetalt til Aarhus Kommune. Formodentlig kan den 
årlige betaling fra de enkelte havelodder nedsættes, men mere herom senere. 
 
Ved den årlige genopskrivning til ventelisten har 25 personer valgt ikke at betale gebyret og slettes 
derfor fra listen. 
 
Ad. 5  
Næste bestyrelsesmøde afholdes hos Birgit i have 34, tirsdag den 18. juli fra klokken 1000. 
 
Ad. 6 
Intet at bemærke. 
  


